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Asociaţia „Planeta Verde”, împreună cu Asociaţia Română de Mediu şi în 

parteneriat cu Agenţia Naţională pentru Protecţia Mediului, au organizat Conferinţa 
Regională “Societatea Europeană a Reciclării –Managementul Deşeurilor şi Autorizaţiile 
de Mediu” pentru regiunea 7 Centru în data de 8 noimbrie 2017, la Hotel Parc, Alba Iulia.  

 
 

Conferința și-a propus să abordeze problemele de mediu presante aferente 

Regiunii 7 Centru, plecând de la modalităţile de desfăşurare a procesului de autorizare şi 

conformare cu legislaţia în vigoare, starea solurilor şi subsolurilor, Responsabilitatea 

Extinsă a Producătorilor, Strategia de Salubrizare, până la Waste 2 Energy. 

 
 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

   

 

SUMAR 

Alba Iulia, 08 noiembrie 2017 - Asociația Planeta Verde în parteneriat cu Asociația 

Română de Mediu și Agenţia Naţională pentru Protecţia Mediului a organizat 

dezbaterea privind sistemul de management integrat al deșeurilor şi autorizaţiile de 

mediu. Conferinţa regională, intitulată ”Societatea Europeană a Reciclării- 

managementul deșeurilor şi autorizaţiile de mediu” a reunit aproximativ 40 de 

participanţi din diferite domenii, precum: autorităţi publice, operatori de salubritate, 

companii preluare responsabilitate, ONG-uri şi companii private.  

România este o țară aflată în Uniunea Europeană, însă, când vine vorba de situația 

mediului din țara noastră, lucrurile și situațiile cu care ne confruntăm atunci când 

încercăm să îmbunătățim variațiuni în managementul deșeurilor par să ne proiecteze 

într-un timp cu mult trecut în care rezolvarea problemelor, susținerea și evoluția în 

acest domeniu se fac cu pași mici, fără a ține pasul cu Uniunea Europeană.  

 

În ambițioasa încercare de a schimba și a veni cu îmbunătățiri în domeniul gestiunii 

deșeurilor, Asociația Planeta Verde organizează opt Conferințe Regionale pe 

marginea acestei teme. 

 

În cea de-a cincea Conferință Regională a fost abordată, în principal, problema 

gestionării deşeurilor. 

 

 

 

 

. 
Mihaela Papazu, Asociaţia Planeta Verde  

Împreună cu Asociația Română de Mediu și în parteneriat cu Agenția Națională de 

Protecție a Mediului organizăm 8 conferințe regionale pe tematica managementului 

deșeurilor și autorizațiilor de mediu. Acum suntem la a 5 – a, iar prin aceste 

conferințe ne-am propus să aducem la masa discuțiilor actorii cei mai importanți din 

sistem pentru a încerca să găsim împreună soluții la problemele existente în acest 

domeniu.  

Aș vrea să mulțumesc speakerilor și să-i și menționez: domnul Damian Gheorghe, 

Primar – Primăria Ciugud, domnul Deneș Andraș de la primăria Odorheiul Secuiesc, 

domnul Iacob Popa, Comisar la Garda de Mediu Alba, Marius Ungureanu -  Asociația 

Ecotic, Alexandra Țigănilă – Global Innovation Solution și domnul Zolian Lszlo – 

Manager de proiect în cadrul SMID Harghita. 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Iacob Popa – Comisar, Garda de Mediu Alba Iulia: din experiența acumulată aș 

vrea să splituiesc câteva aspecte, și anume: colectarea selectivă a deșeurilor care se 

produce și nu prea se produce în județul nostru, chiar și în Municipiul Alba Iulia. La 

început, când a venit firma de salubrizare, Polaris, s-a produs o mică creștere a 

cantităților de colectare selectivă, însă acum am observat că acele tomberoane nu 

mai există și se aruncă totul la grămadă. La comune, unele dintre ele sunt 

exemplare, dar sunt multe care au încă probleme în acest sens, mai exact pe 

salubrizarea cursurilor de apă. Cred că singura reușită în acest domeniu constă în 

aplicarea legii. Primăria ar trebui să-ți facă treaba în mod explicit și să convingă 

cetățenii din fiecare localitate să colecteze selectiv. Însă, mai este un alt aspect pe 

care doresc să-l menționez: oamenii chiar dacă colectează selectiv nu sunt ajutați de 

operatorii de salubritate să vină să le preia deșeul cu acele mașini speciale de 

colectare selectivă. Un alt aspect este legat de depozitele de deșeuri – în județul Alba 

nu avem cazuri ale depozitelor neînchise. Există depozitul de la Gâlda, la care s-au 

finalizat lucrările și urmează să înceapă licitația, dar asta cred că mai durează până 

anul viitor, atunci când vom avea un depozit conform al deșeurilor nepericuloase. 

Până atunci operatorii de salubritate duc deșeurile la Târgul Jiu sau la Harghita, iar 

asta face ca prețul metrului cub să fie foarte mare și omul să nu poată suporta o 

astfel de creștere a taxei, deoarece au venituri foarte mici și pentru ei orice bănuț 

este foarte important.  

Referitor la autorizări, este un singur aspect pe care vreau să menționez: în 

autorizările de mediu sunt prevăzute, de foarte mulți ani, un număr prea mare de 

analize, cu frecvență foarte ridicată, iar asta înseamnă faliment pentru agenții 

economici. Dacă fac în fiecare lună un număr impus de indicatori la acele 

laboratoare de analiză unde prețurile sunt foarte mari – este o greutate pentru ei. 

Părerea mea este că  tot acest procedeu ar trebui să se simplifice cumva.  

Referitor la poluarea solurilor, vorbim de o problemă și aici, mai ales după perioada 

anilor ’90. Pentru că până atunci suprafețele erau supuse unor studii și cartări 

periodice, acolo unde se stabilea tipul de sol și încărcarea lui cu substanțe 

fertilizante. Acum nu se mai face nimic. Nu se mai folosesc atâtea îngrășăminte 

chimice ca atunci, dar nici acele studii nu mai există și atunci riscul de poluare a 

solului, paradoxal, este mai crescut decât atunci. Eu mi-aș dori, sincer, să existe 

schimbări, în următorii ani, pe tot acest palier complex, dar din păcate lucrurile nu 

merg prea în bine. 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

Mihaela Papazu: domnule Popa, aș dori să fac două mențiuni referitor la ceea ce ați 

spus. La un moment dat, spuneți de colectarea selectivă și de faptul că cetățenii sunt 

nemulțumiți că vin colectorii și pun deșeul amestecat, și este normal ca a doua oară 

oamenii să nu mai facă acest lucru, adică să nu mai colecteze selectiv pentru că văd 

cum procedează salubriștii, le văd amestecate și nu înțeleg că aceea contaminare 

este mai mare sau mai mică în funcție de cum sunt ele sortate. Înțeleg că în anumite 

zone colectorii nu au suficientă infrastructură să colecteze separat, dar oare nu ar fi 

o soluție ca acest deșeu să fie ridicat pe zile și atunci să dispară modalitatea 

colectorilor de a le ridica în aceiași mașină, neselectiv?  

 

Gheorghe Damian – Primar,  

Primăria Ciugud – În anul 2000 când 

am ajuns primar, dincolo de orice 

nevoie pe care o avea satul românesc, 

am încercat să mă ocup de 

problematica deșeurilor. Erau foarte 

multe gunoaie, aveam cursuri de văi 

care devenise gropi de gunoi. Pentru 

că la vremea respectivă nu aveam un 

serviciu de colectare, primul lucru pe 

care l-am făcut a fost să aducem unul 

la noi în comună. Nu a fost simplu 

pentru că am insistat 3 luni de zile să-l 

conving pe patronul acelei firme de 

salubrizare să vină, să debaraseze 

deșeul și să facă bani din comuna 

noastră. 

 

Ajunsesem cu fostul vice-primar să mergem din poartă în poartă și să îi convingem 

pe oameni să facă contract cu firma de salubrizare. La vremea respectivă ne-am făcut 

un mic regulament, cu o hotărâre de consiliu prin care am reușit să-i amenințăm și 

să-i amendăm pe cei care refuzau să facă acest lucru. În regulament era stipulat că 

sunt obligați să aibă contract cu o firmă de salubritate. Și așa am ajuns, încetul cu 

încetul, să avem 100% locuințe cu contracte de salubrizare. Am făcut și o campanie 

în școala din comună, o campanie de informare, adresată elevilor, în speranța că 

aceștia vor transmite mai departe, mesajul, părinților. Chiar anul trecut am avut o 

acțiune foarte reușită cu școala, o acțiuni denumită Patrula ECO, prin care i-am făcut 

pe copii mesagerii noștri. Am făcut o ședință informală cu copiii cărora le-am 

prezentat, împreună cu alte autorități locale, mesaje, filmulețe legate de cum să 

protejezi mediul. Apoi am făcut și o demonstrație: am dus acolo doze de bere, peturi, 

metale, resturi vegetale etc., și le-am explicat cum se colectează selectiv. După aceea, 

i-am trimis organizat, în echipe, la toate cele 6 sate din comună, să le vorbească 

sătenilor ce înseamnă colectarea selectivă. Sunt pași simpli pe care i-am realizat, dar 

care au contat și au dezvoltat comuna într-o zonă curată și cât mai lipsită de gunoie.   

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

Zolia Laszlo – Manager de proiect SMID Harghita – aș vrea să vă prezint istoricul 

nostru, al județului Harghita, pe partea de Management al Deșeurilor. Ne dorim, prin 

acest proiect, să ne raliem la exigențele țărilor Europei de Vest. Din acest proiect 

beneficiază toate UAT – rile din Harghita, mai puțin Odorheiul Secuiesc, care avea deja 

un sistem de management al deșeurilor. S-au făcut destul de mult investiții pe 

segmentul colectare, investiții destul de serioase în valoare de 46 milioane de euro. Au 

fost cumpărate utilaje, pubele și containere pentru colectarea deșeurilor de amablaj. 

Am făcut 8 centre de colectare pe raport voluntar pentru deșeuri reciclabile în orașele 

județului, în care sunt posibilități de colectare/adunare a 11 tipuri de deșeu reciclabil, 

începând de la deșeurile de construcții până la deșeurile periculoase. În acele curți 

sunt niște containere speciale pentru depozitarea deșeurilor periculoase. De 

asemenea, vom avea și două stații de transfer, una la Miercurea Ciuc și una la Corun.  

 
Demeș Andraș - Primăria Odorheiul Secuiesc -  Din 2009 avem o groapă de gunoi 

ecologică, cu un operator de salubritate care la vremea aceea părea a fi o idee 

excepțională. Lucrurile au mers binișor. Avem 35 de puncte de colectare selectivă a 

deșeurilor. Evităm problema legată de amestecarea gunoiul colectat selectiv, pentru că 

există o stație de sortare la marginea orașului. Problema este că suntem, acum, groapa 

de gunoi a regiunii. Nu suntem de acord cu acest lucru și suntem în discuții destul de 

aprinse cu operatorul de salubritate. Mă cam întristează ce va urma. Colectăm doar 

25% selectiv și nu văd soluția pe care putem să o adoptăm pentru a ajunge la 50% în 

anul 2020. Avem și acțiuni de colectare a deșeurilor electrice și electronice, dar tot nu 

este suficient. Am pornit o campanie de implicare a școlarilor, organizăm anual 3, 4 

evenimente cu ei, pe tema colectării selective a deșeurilor. Cred și eu că o altă soluție ar 

fi aplicarea amenzilor, pentru că altfel nu se poate să evoluăm în acest domeniu. De 

exemplu, legat de medicamentele cu termene de valabilitate expirate, avem un 

parteneriat cu Colegiul Medicilor și sperăm să reușim să îndreptăm și această 

problemă. Sunt conștient că pe viitor trebuie să facem mai mult decât ce am realizat 

până acum.  

 

   



 

Mihaela Papazu – Asociația Planeta Verde – aș dori să vă povestesc despre 

proiectul nostru pilot, demarat în cursul anului trecut, înVerde. În acest proiect avem 

doi parteneri care ne ajută financiar și operațional, Fepra International și Global 

Innovation Solution care ne ajută pe partea tehnică. Proiectul înVerde este conceput 

special pentru cei care doresc să trăiască într-un mediu sănătos și într-un oraș curat 

și am considerat important să facem acest proiect în contextul situației naționale. 

Obiectivele principale ale proiectului sunt legate de creșterea gradului de 

conștientizare a populației referitor la colectarea selectivă a deșeurilor de ambalaj, 

creșterea gradului de implicare a angajaților companiilor generatoare de deșeuri de 

ambalaj și creșterea cantităților colectate la nivel național. Dintre partenerii implicați, 

așa cum spuneam, sunt fie sunt generatori de deșeuri, fie companii din domeniul 

horeca și retail, cât și parteneri care ne ajută pe partea de colectare, reciclare sau 

autorități locale și centrale. Proiectul este unul foarte simplu. Există o platformă 

online, www.inverde.ro,  pe care se pot înregistra atât generatori de deșeuri, cât și 

colectori. Cei doi sunt puși automat în legătură, urmează stabilirea unei întâlniri în 

care se va discuta cadrul contractual. Menționez că generatorul va primi întotdeauna, 

gratuit, infrastructura de colectare selectivă pentru preluarea deșeului. Până în acest 

moment avem înscriși pe platformă un număr de peste 350 de locații verzi și sperăm 

ca începând cu anul 2018 acest proiect să-l extindem la nivel național și să ajungem în 

cât mai multe orașe pentru ca oamenii, persoane fizice sau juridice, să poată accesa 

această platformă pentru a primi beneficii legate de colectarea selectivă a deșeurilor 

de amablaj.  

Alexandra Țigănilă  - Global Innvovation Solution  

Mulțumim pentru  invitația pe care partenerii noștri de la Asociația Planeta Verde ne-

o adresează, este o reală plăcere să fim alături de mediul public și mediul privat. 

Suntem o companie tânără, dinamincă care oferă consultanță în domeniul protecției 

ingineriei  mediului. GIS elaborează şi alte tipuri de studii: studii de dispersie a 

poluanţilor în aer (SDP), studii de evaluare a impactului cumulat, planuri de Urgenţă 

Internă (PUI), politica de Prevenire a Accidentelor Majore (PPAM), analiza de Risc 

datorată substanţelor chimice periculoase pentru operatori Non-Seveso. Menținem 

evidența gestiunii deșeurilor și încercăm să venim cu soluții la cheie pentru 

beneficiarii proiectelor. Acordăm consulţantă și asigurăm susţinerea documentaţiei în 

raport cu Autorităţile până la obţinerea actelor de reglementare 

(avize/acorduri/autorizaţii/autorizatii integrate de mediu). Din punct de vedere al 

documentațiilor pe care le elaborăm suntem înscriși în registrul național al protecției 

mediului pentru toate tipurile de studii: raport de mediu, bilanț de mediu, rapoarte de 

securitate, studii de evaluare adecvată. De asemenea, la nivelul companiei elaborăm 

studii de dispersie a poluanților în aer. Este un domeniu vast, dar suntem convinși că 

pentru fiecare verigă din acest domeniu se vor găsi mereu soluții.  

 

http://www.inverde.ro/


ANEXA I 

 

 

 

Conferinţa Regională “Societatea Europeană a Reciclării – 
Managementul Deşeurilor & Autorizaţiile de Mediu” 

REGIUNEA 7 Centru, 08 noiembrie 2017 

Alba Iulia - Hotel PARC, Sala de Conferinţe 

09:30 – 
10:00  

Înregistrarea Participanţilor  

10:00 – 
10:10 

SESIUNEA BUN VENIT ŞI INTRODUCERE 

  
Asociaţia Planeta Verde 
Asociaţia Română de Mediu 
 

10:10 – 
13:00 

DEZBATERI 

 Subiecte propuse  

Managementul Deşeurilor - Responsabilitatea Extinsă a Producătorilor, 

Strategia cu privire la managementul deşeurilor, Strategia de Salubrizare, 

Waste 2 Energy 

Cadrul legislativ în domeniul managementului deşeurilor şi autorizări 

  

 Gheorghe Damian – Primar, Primăria Ciugud 

 Raduly Robert Kalman – Primar, Primăria Miercurea Ciuc* 

 Denes Andras – Consilier, Primăria Odorheiu Secuiesc  

 Popa Iacob – Comisar, GNM Alba 

 Mihaela Papazu – Asociaţia Planeta Verde 

 Marius Ungureanu - Asociaţia Ecotic 

 Alexandra Ţigănilă - Global Innovation Solution 
 

13:00 – 
13:30 

Light lunch 

 

 

 

 

 



 

ANEXA II – Lista Prezentărilor Susţinute 

 

Acestea pot fi descărcate accesând site-ul www.mentineromaniacurata.ro, secţiunea 

evenimente trecute:   

 Ing. Zólya László András – Manager de proiect SMID Harghita 

 Mihaela Papazu – înVerde, Asociaţia Planeta Verde 

 Alexandra Ţigănilă - Global Innovation Solution  

 Marius Ungureanu – Asociaţia ECOTIC 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 Menţionăm că în cazul în care lista prezentărilor nu este completă, aceasta se  datorează faptului ca unii speakeri fie nu au dorit ca acestea 

să fie făcute publice, fie nu au existat, aceştia dorind să existe discuţii libere pe subiect. 

http://www.mentineromaniacurata.ro/


 ANEXA III - Lista Participanţilor 

 

A.P.M. Mures Dumitrita Boalca 

A.P.M. Mures Danut Stefanescu 

A.P.M. Mures Lina Nistor 

Agerpress Marinela Brumar 

APM Alba Iulia Alina Muresan 

APM Alba Iulia Florin Man 

APM Alba Iulia 
Delia Elena 
Stanescu 

APM Alba Iulia Ionica Fagadar 

APM Covasna Bartha Ibolya 

APM Covasna Csaki Gabriela 

APM Harghita 
Abos Judith 
Erzsebet 

APM Harghita PUSCAS EVA 

APM Sibiu Maniutiu Rodica 

APM Sibiu Halmaghi Daniela 

Asociatia Planeta Verde Mihaela Papazu 

Asociatia Planeta Verde Didona Goanta 

Eco-Sal Medias   Balog Iosif Atilla 

ECOTIC Marius Ungureanu 

FEPRA International Catalin Dima 

FEPRA International Alexandru Stroe 

Garda Nationala de Mediu - Comisariatul Judetean 
Mures   Lucian Branea 

Garda Nationala de Mediu - Comisariatul Judetean 
Mures  Cristina Marian  

Garda Nationala de Mediu - Comisariatul Judetean 
Mures  Aurel Sand 

Gloabla Innovation Solution 
Alexandra 
Tiganila 

GNM Alba Popa Iacob 

GNM Alba Iacob Popa 

Green Zone Company S.R.L Kolcsar Helga  

Kronospan Sebes  Marin Luminita   

Primaria Aiud Stejerean Raluca 



Primaria Ciugud Gheorghe Damian 

Primaria Miercurea Niraj Novak Vilmos 

Primaria Municipiului Brasov Ionut Radulescu 

PRIMARIA SEBES Simona Ekart 

Primăria Municipiului Odorheiu Secuiesc Dénes András 

Primăria Municipiului Odorheiu Secuiesc Toaso Imre  

responsabil Contract U.I.D. Szasz Imre 

manager de proiect SMID Harghita Zólya László A.  
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